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Vlada Brčko Distrikta:

Internet Naslov Brčko: Do sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica” za davanje krvi

Serijski br.
1

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Suvad Alagić

Teme Vlada Brčko Distrikta

Internet Naslov Brčko: U Tehničkoj školi nedostaje nastavnog kadra i broj učionica nije dovoljan

Serijski br.
2

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Gorana Antić

Teme Vlada Brčko Distrikta

Internet Naslov Брчко: Објављен Приједлог Стратегије развоја пољопривреде до 2027. године

Serijski br.
3

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Vladimir Matijević

Teme Vlada Brčko Distrikta

Internet Naslov Brčko: Održan okrugli sto povodom Svjetskog dana dijabetesa

Serijski br.
4

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Arnautović Mirsad

Teme Vlada Brčko Distrikta , Skupština Brčko Distrikta

Internet Naslov U Brčkom do sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica” za davanje krvi U Brčkom do 
sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica” za davanje krvi

Serijski br.
5

Medij; Doseg Otisak.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 19. 11. 2022

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko
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Skupština Brčko Distrikta:

Internet Naslov Brčko: Održan okrugli sto povodom Svjetskog dana dijabetesa

Serijski br.
1

Medij; Doseg Radiobrcko.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Arnautović Mirsad

Teme Vlada Brčko Distrikta , Skupština Brčko Distrikta
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Brčko:

Internet Naslov FIS donirao 30.000 KM udruženjima za brigu o djeci sa posebnim potrebama

Serijski br.
1

Medij; Doseg Infobrcko.com; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov Mozzart: Još tri dana do najvećeg kladioničarskog takmičenje ikad u BiH

Serijski br.
2

Medij; Doseg Klix.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor Sponzorirani 1

Teme Brčko

Internet Naslov Jasmin Imamović nakon 22 godine odlazi sa čela Tuzle, kaže da želi napraviti velike stvari 
za BiH

Serijski br.
3

Medij; Doseg Klix.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 18. 11. 2022

Autor A. K.

Teme Brčko

Štampa Naslov Već iduće godine cijene nekretnina u BiH mogle bi blago padati

Serijski br.
4

Medij; Doseg Večernji list; 141.611, Bosna i Hercegovina Stranica: 7 Površina: 615 cm2

Rubrika, Datum Aktualno; 19. 11. 2022

Autor Abramušić Valentina

Teme Brčko

Štampa Naslov Borbe protiv korupcije

Serijski br.
5

Medij; Doseg Dnevni avaz; 50.000, Bosna i Hercegovina Stranica: 2 Površina: 46 cm2

Rubrika, Datum Aktuelno; 19. 11. 2022

Autor Unknown

Teme Brčko

Internet Naslov U Brčkom do sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica” za davanje krvi U Brčkom do 
sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica” za davanje krvi

Serijski br.
6

Medij; Doseg Otisak.ba; , Bosna i Hercegovina

Rubrika, Datum Ostalo; 19. 11. 2022

Autor Unknown

Teme Vlada Brčko Distrikta , Brčko

Štampa Naslov Порази које најлакше подносимо

Serijski br.
7

Medij; Doseg Glas Srpske - Glas plus; , Bosna i Hercegovina Stranica: 39 Površina: 453 cm2

Rubrika, Datum Ostalo; 19. 11. 2022

Autor Miloš Vasiljević

Teme Brčko
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Štampa Naslov HDZ BiH želi u vlast u RS-u

Serijski br.
8

Medij; Doseg Oslobođenje; , Bosna i Hercegovina Stranica: 1 Površina: 712 cm2

Rubrika, Datum Događaji; 19. 11. 2022

Autor Barimac Edin, Ćosić Kenan

Teme Brčko

Štampa Naslov MIRIS SLOBODE I VONJ IZ DEJTONA

Serijski br.
9

Medij; Doseg Stav; , Bosna i Hercegovina Stranica: 56 Površina: 802 cm2

Rubrika, Datum Društvo; 19. 11. 2022

Autor K.A. Kulo Ammar

Teme Brčko
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 infobrcko.com

FIS donirao 30.000 KM udruženjima za brigu o djeci
sa posebnim potrebama

 

Kompanija FIS donirala je ukupno 30.000 KM za 17 udruženja za brigu o djeci sa posebnim potrebama koja aktivno rade
na području cijele BIH.

Donacija je pripremljena i uručena povodom 20. novembra –Svjetskog dana djeteta.

Ovaj dan se obilježava od 1989.godine kada je u UN-u usvojena Konvencija o pravima djeteta. Time je svijet dao obećanje
da će svoj djeci biti osigurana jednaka prava i njihova zaštita tokom razvoja do ostvarenja punih potencijala.

Kao društveno odgovorna, kompanija FIS je kroz decenije svog postojanja konstantno iskazivala senzibilitet prema
društveno osjetljivim kategorijama, među kojima su i djeca.

"Brojnim donacijama, kroz razne projekte doprinosili smo razvoju zajednice i podizanju kvalitete života, a uvijek smo vodili
posebnu brigu o socijalno najranjivijim skupinama društva. Kao društveno odgovorna kompanija želimo i dalje pomagati,
davati podršku onima kojima je najpotrebnija – ovoga puta djeci sa poteškoćama u razvoju. Donacija će biti raspoređena
udruženjima koja su veoma posvećena onome što rade i želimo ih poduprijeti. Vjerujemo da sva djeca apsolutno zaslužuju
jednaka prava, a do nas je da im pružimo i jednake mogućnosti za ostvarenje istih. Mi u FIS-u dajemo svoj primjer", kazala
je Dijana Brkan, voditeljica odjela za odnose s javnošću FIS-a.

Donaciju su dobili: Udruga za pomoć osobama sa teškoćama u razvoju "Betanija"- Vitez, Humanitarno udruženje "Sreća za
sve" - Travnik, Zavod za zbrinjavanje mentalno invalidnih osoba "Drin" - Fojnica, Udruženje "Leptir"- Bugojno, Udruženje
"Naša djeca" - Kiseljak, Udruženje "Dajte nam šansu" - Sarajevo, Udruženje roditelja djece i omladine sa posebnim
potrebama i lica s invaliditetom "Moja luka" - Banja Luka, Osnovna škola "Cazin II"- Centar za razvoj inkluzivnih praksi -
Cazin, "Projekat Nada" - namijenjen djeci s posebnim potrebama u sklopu Fondacije Domovinska bašta - Sanski Most,
Udruženje "Radosti druženja" - Bihać, Udruženje roditelja djece s poteškoćama u razvoju i osoba s invaliditetom Brčko
distrikt - Brčko, Centar za socijalni rad -dnevni centar za djecu s posebnim potrebama Bijeljina, Udruženje roditelja, djece i
omladine sa posebnim potrebama "Futura" - Gračanica, "Duje", prihvatni centar Doboj, Centar za djecu i omladinu sa
posebnim potrebama "Los Rosales" - Mostar, Humanitarna organizacija roditelja djece s posebnim potrebama "Put u život" -
Livno i Dnevni centar za djecu s posebnim potrebama Žepče/Maglaj.

Iz udruženja su zahvalili kompaniji FIS što je prepoznala njihove potrebe i donirala sredstva koja će im pomoći u realizaciji
redovnih aktivnosti.

"S obzirom da smo neprofitabilna organizacija koja brine o 40 djece s teškoćama u razvoju ova sredstva su nam dobrodošla
u unapređivanju i podizanju kvalitete rada s našim članovima koji su vrlo često gurnuti na margine društva. Smatramo da ova
populacija i socijalna inkluzija ne smiju biti ekonomska kategorija što je vaše poduzeće i prepoznalo", izjavila je Helena
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Štrbac, predsjednica Udruge "Betanija" iz Viteza.

"Ovom prilikom želimo da se zahvalimo 'FIS' d.o.o. iz Viteza, kao društveno odgovornoj firmi koja tradicionalno pomaže i
svojim donacijama poboljšava i kvalitet života osoba sa invaliditetom, što je odabrala da donira i naše udruženje.Korisnici
Udruženja su djeca i mladi sa najtežim onesposobljenjima, teško pokretni i nepokretni, koji se zbog prirode i težine svog
invaliditeta ne mogu obrazovati, radno okupirati niti osposobljavati za samostalan život, tj. koji su potpuno ovisni o tuđoj
pomoći. S obzirom da Udruženje 'Moja luka' svoj rad finansira projektima i iz donacija humanih ljudi i organizacija, ova
donacija je više nego dobro došla", istakla je Gordana Adamović-Đorđević, izvršna direktorica Udruženja "Moja luka" iz
Banja Luke.

"FIS d.o.o. Vitez dokazani je prijatelj Zavoda Drin. Već dugi niz godina, moglo bi se reći tradicionalno, nastoji, koliko je
moguće, pružiti podršku našoj ustanovi, ustanovama poput naših, te pružiti ruku prijateljstva, našim korisnicima, možemo
slobodno reći, najosjetljivijoj kategoriji društva.

Kompanija FIS d.o.o., i u ovim, za sve nas, teškim vremenima, nastavlja ispunjavati svoju misiju humanosti, te je i ovaj put
obezbjedila donaciju za Zavod Drin. Donacija obuhvata robu, proizvode, iz okvira njihove djelatnosti, što je za nas svakako
dobro došlo, obzirom da smo veliki potrošači istih zbog prirode bolesti naših korisnika.

Također, ovim putem u ime uposlenika i korisnika Zavoda Drin, zahvaljujemo se Upravi FIS-a, uposlenicima koji nas ne
zaboravljaju, te im želimo uspjeh u svim budućim projektima", navela je Fahra Džafić,službenik za donacije i odnose s
javnošću Zavoda "Drin" iz Fojnice.

Izvor: Klix
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 45
Mozzart: Još tri dana do najvećeg kladioničarskog takmičenje ikad u BiHMozzart: Još tri dana do najvećeg kladioničarskog takmičenje ikad u BiH

Sponzorirani članak

44 min

Da, istina je, Mozzart organizuje najveće kladioničarsko takmičenje ikad u Bosni i Hercegovini u kojem će
najbolji osvojiti stan u Banjaluci ili Sarajevu, a svaki dan 62 najbolja dnevna takmičara će dobiti telefon.

Svjetsko prvenstvo u fudbalu čekali smo 4 godine i sa nestrpljenjem čekamo da počne najveća smotra fudbala na svijetu,
da se zavalimo u fotelje, navijamo za svoje favorite, kladimo se i svaki dan osvojamo telefone ili pogodimo najduži tiket u
toku cijelog takmičenja i osvojimo stan u Banjaluci ili Sarajevu.
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Da li ćeš baš ti postati vlasnik jednog od dva stana?

Od 21. novembra do 21. decembra ćeš imati priliku da pogodiš najduži tiket i postaneš vlasnik jednog od dva stana, jer
na mozzartbet.ba i mozzart.ba slijedi najveće kladioničarsko takmičenje ikada organizovano na ovim prostorima – borba
za čak DVA STANA i za 62 telefona, svaki dan po dva.

Telefon je u igri svaki dan, a pobjeđuje igrač koji ima dobitni tiket sa najvećim brojem pogođenih parova čija je svaka
pojedinačna kvota 1,35 ili iznad na dnevnom nivou. Ukupno se dodjeljuju 62 telefona, ali to nije sve!

Glavne nagrade su stan u centru Banjaluke i stan u centru Sarajeva!

Za više informacija kako da učestvuješ POGLEDAJ OVDJE!

Već od ponedjeljka 21. novembra kreni u nezaboravnu avanturu sa Mozzartom. Učestvovati mogu svi igrači na uplatno-
isplatnim mjestima širom Republike Srpske i Federacije BiH, kao i oni koji žele da sastave tiket online na
www.mozzartbet.ba ili www.mozzart.ba.

A nisu izostavili ni uplatno-isplatna mjesta u Brčkom, gdje su za igrače najdužih tiketa svaki dan obezbjedili Smart sat
Samsung Galaxy 4, a za igrača koji bude imao navjeći broj pogođenih parova tokom cijelog takmičenja ULTRA SMART
PAKET koji sadrži telefon Iphone 13, Laptop ASUS Vivabook i Samsung Smart TV.

I ti možeš biti pobjednik! Neka mundijalska euforija s Mozzartom počne!

promo  Mozzart

Možda vas zanimaMožda vas zanima
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Stručnjaci pokušavaju objasniti kako je Pete Davidson postao najveći zavodnik u HollywooduStručnjaci pokušavaju objasniti kako je Pete Davidson postao najveći zavodnik u Hollywoodu

Argentina će biti smještena u studentskom domu umjesto luksuznog hotela, razlog je nevjerovatanArgentina će biti smještena u studentskom domu umjesto luksuznog hotela, razlog je nevjerovatan
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Anja Veber napustila show "Život na vagi", uspjela je izgubiti čak 40 kilogramaAnja Veber napustila show "Život na vagi", uspjela je izgubiti čak 40 kilograma

Pique i Clara Chia Marti fotografisani nakon večere u Španiji, par postaje nerazdvojanPique i Clara Chia Marti fotografisani nakon večere u Španiji, par postaje nerazdvojan
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PODNIO OSTAVKUPODNIO OSTAVKU

 0
Jasmin Imamović nakon 22 godine odlazi sa čela Tuzle, kaže da želi napraviti velike stvari za BiHJasmin Imamović nakon 22 godine odlazi sa čela Tuzle, kaže da želi napraviti velike stvari za BiH

A. K.
 25

Jasmin Imamović (Foto: A. K./Klix.ba)

24 min

Gradonačelnik Tuzle Jasmin Imamović na polovini šestog mandata povlači se sa te pozicije, kako bi svoju
političku karijeru nastavio na mjestu zastupnika u Parlamentarnoj skupštini BiH. Njega će u tromjesečnom
periodu zamijeniti vršilac dužnosti gradonačelnika Zijad Lugavić.
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Donesenu odluku Imamović je obrazložio na današnjoj konferenciji za medije, kazavši da je nakon 22 godine, sada
najpovoljniji trenutak za povlačenje sa funkcije gradonačelnika.

"Smatram da je tajna našeg uspjeha u protekle 22 godine, što je prvi puta na mjesto načelnika, a onda i gradonačelnika
došao neko ko je radio u službama za upravu i upravnim organizacijama. Ovo je i najpovoljniji trenutak za Tuzlu u
kontekstu ostvarivanja kontinuiteta. Pojavila se ekipa mladih saradnika za koje vidim da su vrlo snažni te da mogu
nastaviti tempo. S druge strane, jednom se povući moram, ali najbolje je da se povučem kada još uvijek mogu doprinijeti
na novom radnom mjestu, odnosno kada mogu snagom i ugledom doprinijeti Bosni i Hercegovini, ali i Tuzli, Tuzlanskom
kantonu te Brčko distriktu", kazao je Imamović.

Imamović je zvanično prihvatio osvojeni mandat u Parlamentarnoj skupštini Bosne i Hercegovine, a prilikom ozvaničenja
odluke o podnošenju ostavke sa pozicije čelnika gradske administracije je naveo da je skupa sa svojim timom unazad 22
godine ostvario velike ciljeve, među kojima su i oni koji su se u početku činili nemogućim.

"Vrijeme je da pokušam ostvatiti velike ciljeve i za Bosnu i Hercegovinu pa čak i one koji se danas čine nemogućim. U
Tuzli smo pokazali kako se to radi i BiH se po mom dubokom uvjerenju najbolje jača i štite zajedničke bh. vrijednosti na
tuzlanski način", naglasio je Imamović.

Po odlasku Imamović se zahvalio građanima Tuzle, koji su mu na više direktnih izbora, tačnije njih šest, davali povjerenje
i čast.

"Tu zahvalnost sam radom i rezultatima dokazao i tu zahvalnost ću doživotno dokazivati, gdje god budem bio i šta god da
budem radio. Zahvaljujem i porodici koja je imala razumijevanja za moju višegodišnju posvećenost poslu gradonačelnika,
velikom timu prvih saradnika i zaposlenicima Gradske uprave, vijećnicima i SDP-u BiH i Gradskoj organizaciji Tuzle.
Zajedno smo postigli da je Tuzla danas mnogo ljepša i za život kvalitetnija", kazao je Imamović.
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Foto: A. K./Klix.ba

Najponosniji je na projekte izgradnje panonskih jezera, rješavanja problema vodosnabdijevanja grada, širenje mreže
toplifikacije, BIT centra kao tehnološkog parka, zaštite javne imovine, ali i opstanka Tuzle kao antifašističkog grada i
simbola otvorenosti.

Prema proceduri Imamović je svoju ostavku podnio Centralnoj izbornoj komisiji Bosne i Hercegovine (CIKBiH), koja ga je
i u posljednjem mandatu, shodno izbornoj volji građana, postavila na poziciju gradonačelnika Tuzle.

Od trenutka stupanja na snagu ostavke, CIK BiH ima tri mjeseca roka za raspisivanje i realizaciju prijeveremenih izbora,
a dok se sve ne ostvari, vršilac dužnosti, kojeg će imenovati Gradsko vijeće, obavljat će poslove prvog čovjeka Tuzle.

Imamović je danas potvrdio pisanje portala Klix.ba, kazavši da će za vršioca dužnosti biti predložen njegov prvi saradnik
i pomoćnik za ekonomski razvoj, poduzetništvo i poljoprivredu Zijad Lugavić. Za njegovo imenovanje je već osigurana i
većina u Gradskom vijeću Tuzle.

"Lugavić je prijedlog SDP-a, ali i mnogih vijećnika te me ne bi iznenadilo da odluka bude jednoglasna. On je moj prvi
saradnik punih deset godina, ima sjajnu biografiju, a meni je najvažnije da je pošten, dobar, natprosječno obrazovan i
efikasan. U tu efikasnost sam se uvjerio radeći s njim", istaknuo je Imamović, dodavši da je Lugavić najvjerovatniji i
kandidat za gradonačelnika Tuzle na prijevremenim izborima.

ODLAZI U PARLAMENT BIHODLAZI U PARLAMENT BIH

Jasmin Imamović odlazi sa pozicije gradonačelnika Tuzle, mogao bi ga naslijediti Zijad LugavićJasmin Imamović odlazi sa pozicije gradonačelnika Tuzle, mogao bi ga naslijediti Zijad Lugavić

Kao budućeg zastupnika u državnom parlamentu, u fokusu Imamovićevog rada će se naći prijem BiH u EU i NATO,
ekonomsko-socijalne mjere te one stavke koje je Osmorka navela ranije.

"Moj poseban cilj je da se izborim i za ono za što se nisam uspio izboriti na poziciji gradonačelnika jer to nije bilo
moguće. Jako važnim smatram konaču ugradnju uređaja za odsumporavanje na Termoelektranu Tuzla, zatim nastavka
nekada započete južne saobraćajnice, saobraćajne deblokade sjeveroistične Bosne, izgradnje i modernizacije
željezničke pruge Sarajevo-Vareš-Banovići-Tuzla-Brčko i tako dalje, uz racionalizaciju Federacije BiH kroz malu doradu
Federalnog ustava", dodao je Imamović.

Kazao je da većih ličnih, odnosno političkih ambicija za postavljanje na neke funkcije nema. Ambasador BiH u nekoj od
zemalja ne želi biti, niti se vidi članom Predsjedništva BiH. Ne zanimaju ga ni stranačke funkcije unutar SDP-a, ali će
sada znatno više pomagati stranci u njenom unapređenju i razvoju.
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Znate nešto više o temi ili želite prijaviti grešku u tekstu?

Tuzla  Jasmin Imamović

Možda vas zanimaMožda vas zanima

Jedan račun iz Nusretovog restorana iznosio gotovo 170 hiljada dolaraJedan račun iz Nusretovog restorana iznosio gotovo 170 hiljada dolara
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i! Dwayne Johnson otkrio plan ishrane od šest obroka dnevno kojim je dobio tijelo "superheroja"Dwayne Johnson otkrio plan ishrane od šest obroka dnevno kojim je dobio tijelo "superheroja"
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PRIKAŽI SVE KOMENTARE (25)

Vezani članciVezani članci

Georgina Rodriguez zablistala na dodjeli Latin Grammyja: Šljokičasta haljina uz visoki izrezGeorgina Rodriguez zablistala na dodjeli Latin Grammyja: Šljokičasta haljina uz visoki izrez

Anja Veber napustila show "Život na vagi", uspjela je izgubiti čak 40 kilogramaAnja Veber napustila show "Život na vagi", uspjela je izgubiti čak 40 kilograma

Shakira ipak neće pjevati u Kataru? Mediji tvrde da nikad nije bila u pregovorima za nastupShakira ipak neće pjevati u Kataru? Mediji tvrde da nikad nije bila u pregovorima za nastup
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ODLAZI U PARLAMENT BIHODLAZI U PARLAMENT BIH

Jasmin Imamović odlazi sa pozicije gradonačelnikaJasmin Imamović odlazi sa pozicije gradonačelnika
Tuzle, mogao bi ga naslijediti Zijad LugavićTuzle, mogao bi ga naslijediti Zijad Lugavić

REKONSTRUKCIJA TERENAREKONSTRUKCIJA TERENA

Pogledajte kako iz zraka izgleda postavljanje trave naPogledajte kako iz zraka izgleda postavljanje trave na
Tušnju, prve utakmice na proljećeTušnju, prve utakmice na proljeće

SPORNA PRAKSASPORNA PRAKSA

Trudnice s trombofilijom u Tuzli do lijekova mogu samoTrudnice s trombofilijom u Tuzli do lijekova mogu samo
uz dokaz o dva uzastopna pobačajauz dokaz o dva uzastopna pobačaja
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 radiobrcko.ba

Do sredine decembra u funkciji aplikacija “Kapljica”
za davanje krvi – RNU "Radio Brčko" Brčko distrikt
BiH
� ”Poslušajte”

U Transfuziološkoj službi Bolnice Brčko do sredine decembra trebala bi u probni rad biti puštena aplikacija „Kapljica“ čija je
svrha brža registracija i pronalazak davalaca krvi u Brčkom i Bosni i Hercegovini, nego što je to do sada bio slučaj.

Idejni tvorac i koordinator projekta „Kapljica“ Harun Šabanović za Radio Brčko je kazao da je u toku zadnja test- faza
aplikacije „Kapljica“ u kordinaciji sa osobljem brčanske i osječke transfuzilogije, nakon čega će ista biti na raspolaganju
korisnicima u narednom mjesecu.

„Kada god radite neko novo tehnološko rješenje ili web stranicu aplikacije, uvijek se pojavljuju u tom informatičkom svijetu
tzv. bagovi, neke greške koje treba popraviti i izvršiti određene izmjene i nadogradnje kako bi aplikacija što kvalitetnija izašla
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u javnost. Glavni cilj je da ona bude jednostavna za korištenje i vrlo lako dostupna građanima“, napomenuo je Šabanović. On
je kazao da će buduća aplikacija „Kapljica“ osim na društvenim mrežema Fejsbuku i Instagramu, u rad uskoro biti puštena i
na Lending stranici.

Harun Šabanović

Inače, ovaj STARTUP program jednim dijelom se održava u Sarajevu, a drugim dijelom putem on line radionica koje se
svake sedmice održavaju na različite teme.

„Zvanično buduće puštanje u rad aplikacije „Kapljica“ puno zavisi i od IT stručnjaka koji rade na ovoj mobilnoj aplikaciji.
Ona je dobrim dijelom već završena i mi realno očekujemo da prve aktivnosti pronalaska i registracije davalaca krvi započnu
do sredine decembra, prvo u Brčkom, a onda i u ostatku Bosne i Hercegovine i regiona“, kazao je Šabanović.

U finansijskom i stručnom dijelu projekat „Kapljica“ pomogli su Odjel za zdravstvo i usluge građanima, sa kojim se saradnja
nastavlja i dalje i Odjel za stručne i administrativne poslove Vlade Brčko distrikta, a u sve je uključen i Crveni krst Bosne i
Hercegovine.

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.
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U Tehničkoj školi nedostaje nastavnog kadra i broj
učionica nije dovoljan – RNU "Radio Brčko" Brčko
distrikt BiH
� ”Poslušajte”

Tehničkoj školi Brčko distrikta nedostaje stručnog i nastavnog kadra, ali i broj učionica nije zadovoljavajući u odnosu na broj
odjeljenja.

„Škola trenutno ima oko 80 zaposlenih u, ali to nije zadovoljavajući broj koji je potreban ovoj školi, neki od njih su zaposleni
na određeno a neki na neodređeno vrijeme. Imamo dosta nastavnika koji dolaze iz drugih škola zbog dopunjavanja norme,
manjak kadrova se desi i kada je odlazak na bolovanje u pitanju. Problem je što na početku školske godine nedostaje
određeni broj profesora, koji tek nakon konkursa dolaze na svoje pozicije a to zna potrajati i do kraja polugodišta“, kazao je
Dejan Nikolić ravnatelj Tehničke škole.
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On je dodao da imaju određeni problem i sa potrošnim materijalom koji je učenicima neophodan za realizaciju praktične
nastave, naime zahtjev se šalje početkom godine, ali nikada ne dobijemo onoliko koliko je potrebno za cijelu školsku godinu.

„Pored nastavnog kadra, ovoj školi neophodan je stručni suradnik. Naime, u drugim školama se nalaze po tri stručna
suradnika, a u Tehničkoj školi, koja trenutno broji najveći broj učenika ima samo jedan, i to je premalo za potrebe koje ova
škola ima“, kazao je pomoćnik ravnatelja Borislav Subašić.

Subašić je naveo i da broj učionica nije zadovoljavajući, te da par odjeljenja kojih je inače 51 ove godine, nemaju svoju
učionicu, nego se sele kada je neko odjeljenje u sportskoj Sali.

radiobrcko.ba, 18.11.2022.
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Tehnička škola je ove godine dobila deficitarna zanimanja i to električar i zavarivač, u kojima su učenici stipendirani od Vlade
Brčko distrikta. Škola trenutno broji oko 900 učenika raspoređenih u 51 odjeljenje.

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.

Tagovi

Borislav SubašićJU Tehnička škola BrčkoRavnatelj Dejan Nikolić
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Објављен Приједлог Стратегије развоја
пољопривреде до 2027. године – RNU "Radio Brčko"
Brčko distrikt BiH
� ”Poslušajte”

Приједлог Стратегије развоја пољопривреде и руралних подручја Брчко дистрикта за период 2021.-2027. је
стратешки документ настао у оквиру ФАО пројекта “Подршка припреми израде Стратегије развоја
пољопривреде и руралних подручја Брчко дистрикта” и сада се даје у својој коначној верзији и наћи ће се
ускоро пред члановима Владе дистрикта, сзнали смо од Мехмеда Рашчића, шефа Пододјељења за анализу,
административну подршку и рурални развој при Одјељењу за пољопривреду Владе Брчко дистрикта.

Он је рекао да је Стратегија неопходан и недостајући документ Брчко дистрикта БиХ у домену руралног
развоја и пољопривредно-прехрамбеног сектора којим ће се дати јасне смјернице активности и приоритетни
правци дјеловања.

Он је нагласио да Стратегија има четири циља: (1) Унапријеђење економске одрживости и дохотка
пољопривредних газдинстава и повећање конкурентности пољопривредног сектора и прераде хране, (2)
Промоција квалитете живота кроз социјалну инклузију, смањење сиромаштва и уравнотежени економски
развој кроз инвестиције у активности диверсификације прихода, укључујући туризам, (3) Пренос знања и
иновација у пољопривреди, шумарству и помоћ у одрживом развоју руралним подручјима и (4) Обнова,
очување и унапријеђење екосистема зависних о пољопривреди и шумарству.

„Стратегија развоја пољопривреде и руралних подручја Брчко дистрикта је документ настао као производ
интензивних консултација са свим важнијим актерима сектора и одражава јасно изражено опредијељење
Владе Брчко дистрикта, односно њеног Одјељења за пољопривреду да обезбиједи другачији однос
администрације и друштва у цјелини према сектору пољопривреде и руралном развоју, што ће прије свега,
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бити потврђено имплементацијом предвиђених мјера и реализацијом планираних издвајања за подршку
развоју сектора,“ рекао је Рашчић и додао да се цијели приједлог Стратегије може наћи на интернет страници
Владе Брчко дистрикта, односно Одјељења за пољопривреду.

Рашчић је навео да су финансиски индикатори како би се Стратегија провела, усклађени са буџетом овог
Одјељења и Владе Брчко дистрикта.

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.

Tagovi

Mehmed RaščićStrategija razvoja poljoprivrede
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Održan okrugli sto povodom Svjetskog dana dijabetesa
– RNU "Radio Brčko" Brčko distrikt BiH
� ”Poslušajte”

U okviru programa obilježavanja Svjetskog dana dijabetesa, Udruženje dijabetičara Brčko distrikta danas je organizovalo
Okrugli sto na kojem se govorilo o trenutnim pravima i položaju osoba sa dijabetesom u Brčko distriktu. Zajednički je
konstatovano da Brčko distrikt prepoznaje i potpomaže liječenje oboljelih od dijabetesa ali da je broj oboljelih svakim danom
sve veći.

Dijabetes je dobio pandemijske oblike ne samo kod nas nego i u svijetu jer već sada se skoro 540 miliona ljudi liječi od
dijabetesa tip 2 i očekuje se da će do 2040. godine taj broj dostići 800 miliona oboljelih.

“Nažalost broj oboljelih u Brčko distriktu od dijabetesa nije nimalo ohrabrujući čak šta više on se iz godine u godinu i
povećava što potvrđuje i trenutni broj članova ovog udruženja kojih je preko hiljadu dok je broj  oboljelih u Distriktu preko
12 hiljada”, istakao je Đorđe Vuković predsjednik Udruženja dijabetičara u Brčkom.

radiobrcko.ba, 18.11.2022.
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U radu Okruglog stola su učestvovali predstavnici Vlade i Skupštine Brčko distrikta, Fonda zdravstvenog osiguranja i Javne
zdravstvene ustanove gdje su zajednički konstatovali da fokus aktivnosti u narednom periodu mora biti usmjeren na prevenciju
i edukaciju najmlađih stanovnika Distrikta o dijabetesu.

“Moramo se svi potruditi da se što prije i u što ranijoj životnoj dobi svima ukaže na značaj zdravih stilova života,
prepoznavanja gojaznosti, adekvatne ishrane kod najmlađih a to možemo učiniti jedino ukoliko edukaciju o tome sprovedemo
kroz škole i obrazovni sistem”, naglasio je prim. dr. Admir Alagić specijalista interne medicine.

Značaj prevencije su prepoznali i u Odjelu za zdravstvo Vlade Brčko distrikta.

radiobrcko.ba, 18.11.2022.
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“Ovo Odjeljenje je u protekle dvije godine po prvi put realizovalo niz aktivnosti koje se odnose na prevenciju među kojima
izdvajamo Progam prevencije kontinuiranog mjerenja tjelesne težine i visine kod djece predškolskog uzrasta a predložili smo i
Vlada je usvojila program koji podrazumijeva niz preventivnih koraka među kojima je i dijabetes”, ističe Sead Šadić šef ovog
Odjela.

Fond zdravstvenog osiguranja Brčko distrikta prati dešavanja u okruženju tako da svake godine na esencijalnu  listu dodaje
nove lijekove i pomogala.

“Za troškove liječenja oboljelih od dijabetesa samo za lijekove i inzulinske trakice koji se nalaze na esencijalnoj listi godišnje
se izdvaja oko 2,5 milona KM i tu ne ubrajamo senzore za mjerenje inzulina i inzulinske pumpe koji se nalaze među
ortopedskim pomagalima”, ističe u ime fonda dr. Lidija Ljubojević.

Udruženje dijabetičara Brčko distrikta će također danas sa početkom u 17 sati u velikoj sali Omladinskog centra u Brčkom
organizovati i Panel diskusiju pod nazivom “Edukacija za bolje sutra”.

Panel je namijenjen svim građanima Distrikta kao i osobama sa dijabetesom. Na panelu će se govoriti o pred dijabetesu,
gojaznosti i dijabetesu i troškovima liječenja dijabetesa u Brčko distriktu, Bosni i Hercegovin i svijetu.

Svi članci objavljeni na internet stranici Radija Brčko (www.radiobrcko.ba) isključivo su vlasništvo redakcije.
Radio Brčko dopušta ograničeno i povremeno prenošenje članaka sa svoje internet stranice u drugim medijima.
Drugi mediji smiju prenijeti informacije iz pojedinih članaka sa Internet stranice Radija Brčko
(www.radiobrcko.ba) isključivo kao kratku vijest od najviše četiri reda (300 slovnih znakova), uz obavezno
navođenje izvora (Radio Brčko), pri čemu su on-line izdanja dužna objaviti link na originalni tekst na web stranicu
radiobrcko.ba, ukoliko s uredništvom portala nije postignut dogovor o drugačijim uslovima. Radio Brčko je
odlučan u nastojanju da zaštiti svoje intelektualno vlasništvo i rad svojih autora. Ukoliko se bilo koji dio teksta ili
informacija iz teksta objavljenog na internet stranici www.radiobrcko.ba prenese suprotno ovim pravilima, protiv
prekršioca će biti pokrenut pravni postupak pred Osnovnim sudom Brčko distrikta. Za detaljnije informacije o
uslovima korištenja klinite na

USLOVI KORIŠTENJA.
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PAD CIJENA ŽELJEZA I ČELIKA NA SVJETSKOJ RAZINI ODRAZIT ĆE SE I NA BIH

Već iduće godine cijene nekretnina
u BiH mogle bi blago padati

Potražnja

Valentina Abrarraišić

Enorman rast građevnoga materi-
jala ostavio je značajan trag na tržište
nekretnina u BiH.

U odnosu na prošlu godinu cijena

stanova u BiH veća je za oko 30 posto,
dok su cijene kuća rasle i do 10 po-
sto. Pokazatelji Agencije za statistiku
BiH govore da je cijena građevnoga
materijalaporasla od 30 do 50 posto.

Nazire li se kraj rastu cijena, pitanje
je građana na koje odgovor daju

agenti za nekretnine navodeći kako
bi već iduće godine trebalo doći do
blagog pada cijena nekretnina, a ra-
zlog tomu je, kako navode, pad cijena
željeza i čelika na svjetskoj razini.

Dragan Milanović, ravnatelj jedne
banjolučke agencije za nekretnine,

za Nezavisne je rekao da su se cijene
željeza i čelika spustile na prošlogo-
dišnju razinu, odnosno vrijeme prije
velikih poskupljenja. - Uz željezo i če-
lik, cijena betona i drugih građevnih

materijala se spušta, što ukazuje na
mogućnost da bi se cijena stanova,
ali i drugih nekretnina mogla spu-
stiti - kazao je Milanović dodajući
kako se ne može očekivati da se to

odmah dogodi, odnosno na proljeće,
kada počne nova građevinska sezo-

na. - Investitori su materijal do sada
uzimali po višim cijenama i zbog
toga ne možemo do proljeća očeki-
vati pojeftinjenje, i to pod uvjetom
da tada ne bude promjena u cijeni
građevnih materijala na svjetskom

tržištu - naglasio je Milanović. I eko-
nomist Milenko Stanić za Nezavi-
sne je naveo kako se općenito može
očekivati da iduće godine dođe do
smirivanja cijena. - Cijena željeza je

već polovinom ove godine pokazala
tendenciju pada, a obično kada pad-
nu cijene sirovina, potrebno je proći
jedno vrijeme da se to odrazi na kre-
tanje cijena finalnih proizvoda.

U ovom slučaju to su nekretni-
ne, odnosno stanovi, jer veliki dio
proizvoda od željeza ugrađuje se u

6000
vKM,

stanogradnju i sigurno je kako će to
utjecati na zaustavljanje rasta cijena
stambenog prostora koji smo imali
tijekom cijele ove godine - kazao je

Stanić. Prema njegovim riječima,
drugi čimbenik koji će utjecati na
niže cijene nekretnina je slabija

4000

, KM,

potražnja zbog skupoće. -Prihodi
stanovnika ne mogu pratiti visoku
inflaciju, pa je tako došlo do slabi-

je potražnje za stanovima i drugim
nekretninama, što će također utje-

cati na to da tijekom iduće godine
cijene na tržištu budu niže - objasnio

2300
.KIVK

je Stanić. Prema podacima Uprave

za neizravno oporezivanje BiH, tije-
kom prvih deset mjeseci ove godine
uvezeno je željeza i čelika, kao ipro-
izvoda od željeza i čelika, u iznosu
od 1,6 milijardi maraka. - Najviše je

uvezeno iz Srbije, i to za oko 220 mi-

lijuna KM, pa slijedi uvoz iz Hrvatske
za 98 mil. KM te Turske za oko 85 mil.
KM - stoji u podacima UNO-a BiH.
Kako je prikazano u podacima, tije-

kom prošle godine uvezeno je željeza
i čelika, kao i proizvoda od željeza i
čelika, u iznosu od 1,5 milijardi KM.
Unatoč rastu cijena građevnog mate-
rijala, a u konačnici i kvadrata stana,

potražnja za stanovima ne jenjava.

Naime, prema podacima Agencije za
statistiku BiH, prosječna cijena pro-
danih novih stanova po četvornom
metru u drugom tromjesečju ove go-
dine iznosi 2476 KM. Broj prodanih
novih stanova u drugom tromjesečju
2022. u odnosu na drugo tromjesečje
2021. godine veći je za 12,5 posto.

Rast cijena

Kada je pak riječ o konkretnim ci-
jenama po gradovima, u glavnom bh.
gradu Sarajevu, točnije u naselju Oto-
ka, cijene su premašile 3000 KM, dok
je na Čobaniji dosegnuta cijena i od
5500 do 6000 KM po m2. Tendencija
rasta cijena na tržištu nekretnina pri-
mijećena je tijekom ljetai ugradu na

Vrbasu, Banjoj Luci. Najniže cijene u

novogradnji ne mogu se naći ispod
2800 KM, i to u okolnim dijelovima
grada, dok je cijena u središtu već
neko vrijeme izjednačena sa Saraje-
vom - 6000 KM po m2.

U Mostaru novogradnjegotovo da
i nema, a renovirani stanovi dosežu
i 2300 KM po m2. U Zenici je cijena
istih između 1500 i 2000 KM, dok za
novi stan morate iskeširati više od
2500 po m2. Iako je novogradnja i u
Brčkom dosegla maksimum, i to iz-
među 1800 do 2500 KM/m2, i dalje
je jedno od najpovoljnijih tržišta. -
Starogradnja prati novogradnju, tako
da, ako poskupi novogradnja, onda
poskupljuje i starogradnja, pa se kre-
će od 1200 do 1700 KM - istaknula
je ranije medijima Gorana Tanasić
iz Agencije za nekretnine iz Brčkog.
Zbog pozicije grada Trebinja i nje-

gove povezanosti s primorjem, kao
i blizine Međunarodne zračne luke

u Dubrovniku, potražnja za nekret-
ninama je ogromna. To djelomično
i diktira cijenu novih stanova, koja
prelazi 4000 KM. Starijih stanova

gotovo i nema.

Za kvadrat stana u Ljubuškom

trenutačno je potrebno izdvojiti od

2200 pa sve do 2500 maraka. •

Cijena četvornog
metra stana u
glavnom
bosansko
hercegovačkom
gradu doseže
6000 maraka

Cijene stanova
u novogradnji u
Trebinju dosežu
4000 maraka

po m2, dok
starih stanova

gotovo da nema
u prodaji

U Mostaru
novogradnje

gotovo da i
nema, a cijena
renoviranih

stanova ide i do
2300 KM po m2

Uz pad cijena građevnoga materijala, i drugi čimbenik će utjecati na niže cijene nekretnina, a to je slabija

potražnja zbog skupoće
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Podrška SAD

Borba protiv
Korupcuo

Marti: Održao sastanak

� Ambasador SAD u
BiH Majki Marfi (Mi-
chael Murphy) razgo-
varao je s predstavnici-

ma Omladinskog cen-

tra Vermont i Udru-
ženjem građana “De-
mos” iz Distrikta
Brčko o njihovoj borbi
protiv korupcije koja,
između ostalog, uklj-
učuje praćenje javne
potrošnje.

Naglašeno je da Sje-
dinjene Države svesrd-
no podupiru ove dvije
organizacije i njihov
rad u borbi protiv ne-
transparentnog i neod-
govornog upravljanja
javnim sredstvima.
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 otisak.ba

U Brčkom do sredine decembra u funkciji aplikacija
“Kapljica” za davanje krvi
U Transfuziološkoj službi Bolnice Brčko do sredine decembra trebala bi u probni rad biti puštena aplikacija „Kapljica“ čija je
svrha brža registracija i pronalazak davalaca krvi u Brčkom i Bosni i Hercegovini, nego što je to do sada bio slučaj.

Idejni tvorac i koordinator projekta „Kapljica“ Harun Šabanović za Radio Brčko je kazao da je u toku zadnja test- faza
aplikacije „Kapljica“ u kordinaciji sa osobljem brčanske i osječke transfuzilogije, nakon čega će ista biti na raspolaganju
korisnicima u narednom mjesecu.

„Kada god radite neko novo tehnološko rješenje ili web stranicu aplikacije, uvijek se pojavljuju u tom informatičkom svijetu
tzv. bagovi, neke greške koje treba popraviti i izvršiti određene izmjene i nadogradnje kako bi aplikacija što kvalitetnija izašla
u javnost. Glavni cilj je da ona bude jednostavna za korištenje i vrlo lako dostupna građanima“, napomenuo je Šabanović. On
je kazao da će buduća aplikacija „Kapljica“ osim na društvenim mrežema Fejsbuku i Instagramu, u rad uskoro biti puštena i
na Lending stranici.

Inače, ovaj STARTUP program jednim dijelom se održava u Sarajevu, a drugim dijelom putem on line radionica koje se
svake sedmice održavaju na različite teme.

„Zvanično buduće puštanje u rad aplikacije „Kapljica“ puno zavisi i od IT stručnjaka koji rade na ovoj mobilnoj aplikaciji.
Ona je dobrim dijelom već završena i mi realno očekujemo da prve aktivnosti pronalaska i registracije davalaca krvi započnu
do sredine decembra, prvo u Brčkom, a onda i u ostatku Bosne i Hercegovine i regiona“, kazao je Šabanović.

U finansijskom i stručnom dijelu projekat „Kapljica“ pomogli su Odjel za zdravstvo i usluge građanima, sa kojim se saradnja
nastavlja i dalje i Odjel za stručne i administrativne poslove Vlade Brčko distrikta, a u sve je uključen i Crveni krst Bosne i
Hercegovine.

Radiobrcko.ba//Otisak.ba
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СЕСТРЕ УДОВЧИЋ И БИБЕРЏИЋ НА ОДБОЈКАШКОМ ТЕРЕНУ ИГРАЈУ ЈЕДНА ПРОТИВ ДРУГЕ

Порази које
најлакше
подносимо

У сваку
утакмицу улазим

оптимистично и
сажељомда
побиједимо,

али, наравно,

када играте
против сестре

тај осјећај није
исги. Колико год се

боримо за сваки
поен, пораз

од ње ми не пада
толико тешко,

порукајеових
дјевојака

ПИШЕ: МИЛОШ ВАСИЉЕВИЋ
шПо5У@§1а55грбке.сот

8
§

<3
5
е

Да различити
животни пу-

теви доводе и

до агииичних

ситуација гдје
рођене сестре
буду спортске

ривалке на терену свједоци

смо са одбојкашких терена у
БиХ. Није чест случај ни ши-

ром свијета да дијеле исти

дом, а играју у различитим
клубовима, а такви примјс-

ри постоје иу БиХуликови-

ма сестара Јоване и Анђеле
Биберџић те Соње и Тине
Удовчић.

Свакако најпознатији од-
бојкашки ссстрински дусл на

репрезентативном нивоу био

је онај Билећанки Тијане и

Дајане Бошковић на Европ-

ском првенству у Београду.

Тијана је најбол>а свјетска од-
бојкашица и под заставом Ср-
бије освојила је већ све што се

освојити може, док Дајана на-

сгупа за селекцију БиХ, којој
је сам пласман на то првен-
ство био и пајвећи успјех.

Играле су једна против и дру-
ге и задале "мзтсе" властитој
иородици.

Такође Билећанке Јована
и Анђела Биберџић заједно
су училе прве одбојкашке ко-

раке, но ипак животни пут
их је одвео различитим путе-
вима и довео до тога да
играју једна против друге.
Изданци ОК Херцеговац у
слитном разрсду одбојкс у
БиХ више од десет пута
играле су једна против дру-
ге. Јована, одбојкагии-

ца Бимал Јединства
и репрезентатив-

ка БиХ кажс за
Тлас " да је по-

себан осјећај
играти против

рођене сестре.
Дјсвојка која игра

на позицији примача
сервиса каже да су то заи-

ста специфичнеутакмице.- Осјећај је невјероватан.

Играте против рођене сестре
која се налази па супротној

страни, а некада смо играле
заједно - каже Јована.

Истиче да је задовољна
досадашњом сезоном под-

млађене екипе из Брчког, јер

су их напустиле тренер и че-

тири играчице из стартне

поставе.
- Предвођснс са

клупе Радмилом
Марковић оства-

риле смо једну
од најважнијих
побједа сезоне, у

полуфиналу Купа

Српске у Гацку, а

тренутно смо и на вр-
ху Прсмијср лигс БиХ - рскла
јеЈована.

Њена старија сестра Ан-
ђела, поред матичног Херце-
говца, наступала јс за БЛ
Волеј и ЖОК Борац, за који

сада игра. За Тлас" каже да је
меч против Јоване за њу мно-

го више од обичне утакмице,

а посебно се радује новим

окршајима.- Јована је прави профе-

сионалац, али увијек имам

већу трему када она игра.
Сваки наш сусрет и међусоб-

на утакмица за мене је јако

емотивна и меч о којем се у
кући пуно прича. Она је при-
јс нсколико мјсссци сарспрс-
зентацијом БиХ изборила

пласман на Европско првен-

ство, са запаженом улогом,
тако да ми је велика част да
играм против ње. Јако сам

поносна на сваки њен успјех

-рекла јеАнђела.

Наглашава да је екипа

ЖОК Борац постигла велики

успјсх, јер јс за јако крагак пс-

риод из Друге лиге РС ушла
у Премијер лигу.

- Част ми је да играм за

екипу Борца, ово је клуб који
је настао прије само пет годи-
на, а већ је у највишем рангу
у земљи. Морам напоменути
да моју екипу чине студент-
киње и јако младе дјевојке и

самим тим сам још више по-

носна - рекла је Анђела.
Иуодбојкашкој породици

Удовчић одбојка је неизостав-

на тема. Соња јеједна од глав-

них узданица БЛ Волеја, а за

наш лист апосгрофира поссб-

ност утакмица против екипе

у којој игра њена сестра,
- Имала сам прилику да

играм против сестре прије
двијс годинс и сада се то по-

ново догађа. Иначе смо јед-

на другој највећа подршка у
животу и у одбојци, али ка-

да нас мрежа дијели, осјећа-
ји су помијептани. Лично се

радујем свакој утакмици и

улазим с циљем да побије-

дим прогивника. Поносна

сам на Тину и успјехе које је

постигла у спорту. У неким

ситуацијама ми се чини да
глсдам себс са другс странс
- додала је старија од сеста-

раУдовчић.

Соњи је драго шго је ак-

туелна сезона добро почела.
- Као и у свему, у нашој

игри постоје успони и падо-
ви. Имамо важан период ис-

пред себе до краја
полуссзонс, Ту јс и финалс

купа РС и очекујем да ћемо

играти на високом нивоу.
Мој тим има суперагмосфе-

ру и добар играчки кадар
да напада врх табеле ове

године - рекла је Соња.
Млађој Тини, чланици

БРАТСКИ
РИВАЛИТЕТ

Филипо Пипо Инзаги и н»е-

гов брат Симоне били су
једна од главних атракциЈа

'Калча' крајем 20. и почет-

ком 21. вијека. Најпознатији

рукометни ривалитет је из-

међу браће Карабатић, а

међу кошаркашима посго-

јао је између браће Пау и

Марка Гасола и још акгуел-
ни између најболег шутера
НБА лиге Стефа Карија и

његовог брата Сета.

ЖОК Борац, сестра Соња је и

репер како један спортиста

треба да се опходни према
обавсзама.

- Моја очекивања од клу-
ба су испуњена самим ула-
ском у Премијер лигу, јер смо

прије свега млада екипа која

је заједно три године и за то

вријеме смо успјеле да уђемо
у Прву па затим и у Премијер

лигу БиХ. Недосгаје нам иску-

ство па је приоригетни циљ
за ову годину опстанак у ли-

ги-реклајеТина.

ДИЈЕЛИ ИХ
САМО МРЕЖА

Наглашава да се због се-

стре и почела бавити одбој-

ком. - Тренирале смо у истом

клубу и увијек ми је била

узор, И дап-дапас се дивим
њеној посвећености и ди-
сциплини - казала је Тина.

Ипак, дошло је вријеме
да укрсте копља једна про-

тив друге,

-

Тада писам могла да за-

мислим да ћемо неколико го-

дина послије играти једна
против друге и бити против-
ници. У сваку утакмицу ула-

зим оптимистично и са

жељом да побиједимо, али на-

равно, када игратс против се-

стре гај осјећај није исти.

Колико год се боримо за сваки

поен, пораз од ње ми не пада
толико тешко као порази од
других екипа - рекла је Тина.
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HDZBiH
želi u vlast
uRS-u
Razgovarao: EDIN BARIMAC

Novoizabrani potpredsjednik Repu-
blike Srpske iz reda Hrvata HDZ-ov i

HNS-ov Davor Pranjić u razgovoru za
O kanal i Oslobođenje ocijenio je izbor-
ni ciklus dosad možda najtežim, sa naj -
većim komplikacijama.

- HDZBiH će u narednom periodu
ostati na tragu hrvatskog jedinstva u
našem entitetu i vjerujem da će rezul-
tati već da se vide za dvije godine na lo-
kalnim izborima. A, naravno, i za četiri,

kada ćemo dati sve od sebe da bismo i

mi bili dio vlasti kako bismo imali kan-
didate HNS-a koji definitivno mogu da
uđu u Skupštinu, kaže Pranjić. / str .4. i 5.
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Želimo da u BiH b

O skupštinskoj većini, položaju Hrvata i iseljavanju,

za 0 kanal i Oslobođenje govori Davor Pranjić,
potpredsjednik Republike Srpske i član HDZ-a BiH

Razgovarali: KENAN ĆOSIĆ i EDIN BARIMAC

Gospodine Pranjiću, kakva oče-

kivanja imate od novoizabranog

saziva Narodne skupštine RS-a,
odnosno od većine koja će usli-

jediti, a koju čini SNSD s koalicio-

nim partnerima?

- Ja sam uvijek optimista, pa vjeru-
jem da će većina oko SNSD-a raditi u
interesu, prije svega, naroda i boljeg

sutra za sve nas. Trebamo, prije sve

ga, svi dati svoj doprinos u tome i vje
rujem da će to tako i biti.

Kako gledate na poziv predsjed-

nika SNSD-a Milorada Dodika na
stvaranje te, kako je rekao, širo-

ke koalicije kako bi se osigurala i

dvotrećinska većina u NSRS-u?

- Gledajte, to j e ono što će se defini
tivno u budućnosti dešavati. Recimc
na Zapadu, u zapadnim zemljama
Europskom parlamentu ili bilo gdje
postoje te većine koalicionih partne
ra, ne samo natpolovične nego da se
formira velika koalicija kako bi, reci

mo, projekti koji su pitanje budućno
sti svih nas bili lakše izvodivi. I mislin
daje to svakako dobra stvar.

Rad za opće dobro

E sad, to što se možda neke politi
ke ili neki interesi određenih politič
kih opcija ne podudaraju ili nema
ju zajedničke ciljeve, to je već drug;
stvar u koju ja ne bih ulazio, jer je tc

pitanje svake političke stranke koj;
treba da zastupa interese svih na
roda, građana naše države, ustav

ne Bosne i Hercegovine, sa dva en
titeta i Brčko distriktom. Mislim d;
trebamo izvaditi ono najbolje iz svil
tih poziva, odnosno iz svih tih raz

govora. Nadam se da će se dobre
stvari iz toga izvući. Nećemo gleda
ti one koje možda nisu dobre. To je
ono što je moj osobni stav, odnosne
stav nas iz Hrvatske demokratske za
jednice BiH.

Pričali smo o većini, vlasti. U ne-
zavidnoj situaciji je entitetska

opozicija. U strankama vlada-

ju unutarstranački izbori, u PDP-

u raskol, izbori u SDS-u se mogu

očekivati uskoro. Može li ovakvo

stanje uticati na rad i atmosferu t

Skupštini RS-a?

- Pa, zasigurno će dati određen do-
prinos, ali svaka stranka sa svojim ka
drom vrlo brzo stane na noge i može
svakako da zastupa svoje interese. E

ovom slučaju, možda bi u boljoj po-
ziciji bili da su to odradili kroz nek

period iza nas, a ne sad na počet-
ku konstruiranja i formiranja vlasti
Ostavit ću političkim analitičarima
koji su iskusni u tome svemu da oni

le
ugodno svima
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daju komentar na to. Kad je riječ o
vodstvu kako SDS-a tako i PDP-a,
njihovi članovi će odabrati koje je
najbolje po njih. Kao i svaka stran-
ka, treba da zastupaju ono što je u
interesu naroda koji je njih birao, ali
isto tako trebaju imati u vidu interes
svih onih koji možda misle drugači-
je radi općeg dobra.

Stranke okupljene oko HDZ-a, od-

nosno HNS-a nisu uspjele doći do

dovoljnog broja glasova da ima-

ju svoje zastupnike u NSRS-u. Je

li moglo bolje, gdje su eventual-

ne greške, odnosno može li se u
narednom periodu raditi na ja-

čanju uticaja hrvatskih stranaka

uRS-u?

- Definitivno može i mora bo-
lje. Često će se tumačiti samo ono

što nismo napravili, a neće ono što
smo napravili. Ovaj izborni ciklus
je dosad možda najteži, sa najve-
ćim komplikacijama. HDZBiH će
u narednom periodu ostati na tom
tragu hrvatskog jedinstva u našem
entitetu i vjerujem da će rezultati
već da se poznaju za dvije godine
na lokalnim izborima. A, naravno,

i za četiri kada ćemo dati sve od
sebe da bismo i mi bili dio vlasti,
kako bismo imali kandidate HNS-

a koji definitivno mogu da uđu u
Skupštinu. Vrijeme će pokazati.
Mi svakako radimo na jačanju hr-
vatskog zajedništva kroz HN S u na-

šem entitetu i to treba pozdraviti.

Bez jedinstva nema ni zajednič-
kog cilja, a zajednički cilj je, radi
općeg dobra kako hrvatskog, tako
i drugih naroda, da svi imaju svoj
legitimitet kao konstitutivni naro-
di. Mislim da to nema alternativu.
To je stav HDZ-a BiH, ali i HNS-a,

jer bez jedinstva bilo kog naroda
neće nas ni biti.

Gospodine Pranjiću, koliko bi evo i

Vama kao potpredsjedniku RS-a iz

reda hrvatskog naroda odgovarala

ta priča o kojoj se špekulira, dodu-
še, da bi se kroz djelovanje visokog

predstavnika moglo desiti jačanje

pozicije potpredsjednika u RS-u,

pa makar da se to sve izbalansira s
drugim entitetom?

- Mi smo zagovarali uvijek dejton-
sku BiH, po onim izvornim stavkama
koje se tiču konstitutivnosti, jednako-
pravnosti sva tri naroda i mi pri tome

ostajemo kao HDZBiH. Uvjeren sam

da će se, kada se bude razgovaralo o

tome, pojaviti pitanje statusa Hrva-
ta, gdje već četvrti mandat nemamo
hrvatskog člana Predsjedništva BiH,
odnosno nisu ga Hrvati izabrali. Tako
ćemo isto razgovarati o našem enti-
tetu, odnosno koliko nas po Ustavu

sljeduje kao konstitutivan narod. Hr-
vatski narod je dio BiH, uvijek je bio i
to će tako i ostati. Mi se držimo Ustava
i želimo BiH sa entitetima - FBiH i RS,

gdje je ugodno svima, da mogu osi-
gurati bolju egzistenciju, da se dobro
osjećaju, a ne da idu u iseljeništvo.

Ljudi odlaze. Na koji način plani-

rate sarađivati sa predsjednikom

RS-a, budućom vladom, na po-
boljšanju statusa života Hrvata

toliko koliko ih ima u RS-u? Često

i Franjo Komarica upozorava na
težak položaj Hrvata u Srpskoj.

Na koji način planirate pokušati

poboljšati što se može?

- Trebamo krenuti ispočetka, po-
čevši od lokalnih zajednica koje su
definitivno početak svih problema
koji dolaze. Kada se tiče hrvatskog
naroda, koji je manjinski ali kon-
struktivan prije svega, treba da bude
dio same lokalne uprave, pa nadalje
na entitetskom nivou, ali i državnom.

Nastavak saradnje

Zagovarat ćemo i borit ćemo se za
svoja prava koja imamo po Ustavu i

po zakonu. Što se tiče vlasti u entitetu,
mislim da tu neće biti problema. Kada
imamo iza sebe zakon, kada imamo
pravo, mislim da je dosta lakše raz-

govarati. Do sada je saradnja bila do-
bra sa aktualnom vlasti, sa SNSD-om,

kako na državnoj razini, tako i na en-
titetskoj. Vjerujem da će tako i ostati.
Trudit ćemose da je unaprijedimo po-

radi dobrobiti kako hrvatskog naroda,

koji zastupam, tako i ostalih naroda i

građana koji ovdje žive. Smatram da,
ukoliko bi samo jedan narod bio sre-
tan ili bilo mu dobro, ne bi to bilo do-
bro za sve nas.

Trebamo krenuti od
lokalnih zajednica
koje su definitivno
početak svih

problema kada je
riječ o povratku

Mi smo zagovarali
uvijek dejtonsku BiH,

po onim izvornim

stavkama koje se
tiču konstitutivnosti,

jednakopravnosti sva

tri naroda i pri tome

ostajemo kao HDZBiH
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MIRIS SLOBODE I
VONJ IZ DEJTONA

Ratno djetinjstvo (78)

“Sta se desilo?”, upitah Muniba. “Borbe oko Sanskog Mosta,

uletjeli su u zasjedu. Ključ, Sanski Most, Bosanski Petrovac i

Bosanska Krupa... Donji Vakuf, to sam zaboravio. Sve je vraćeno,

oslobođeno. Naši se spremaju na Bosanski Novi, Prijedor i Banju

Luku.... Ako slome Banju Luku, to ti je kraj rata!”, pričao je Munib.

Piše: Ammar KULO

Ⴈ儊蔉眀崀崀崀崀崀崀崀崀崀ༀkao pčelice zujali su
školski drugovi načičkani oko

r mene. Već u sljedećem trenutku
I Ⴈ傗瀅 怄퀄者瀄쀅 sam silovit udar dlanom

od dlan, toliko da me cijela ruku zabo-

ljela. Trebao sam pogađati ko me udario,

a u slučaju uspjeha, taj što me udario za-
mijenio bi me na mjestu onoga što pri-

ma udarce. “Din” uzviknuh glasno, bio

sam uvjeren da je Din, Vahidinova ruka

je isuviše teška, radnička... Ovo je ipak
bio, donekle blaži udarac. Licem sam i

dalje bio okrenut prema zidu. Smijali su
se školski drugovi, nije bio Din, ponovo

sam se namještao da primim udarac, kada
je nastao tajac. “Nije Din, al’ jeste Sirćo!”,

stresao sam se, prepoznavši glas profesora

hernije, koji se pojavio tik iza mene. “Ne

mogu izvoditi nastavu! Nemam epruve-
ta, boja, hemikalija, laboratoriju... Ništa
nemam! Izvodim nekakvu apstraktnu he-

rniju, trudim se, crtam, objašnjavam, do-
čaravam, i sad mi još treba vaša galama.

Pogledao je prema meni. “I ti! Mislio sam
da si mirno dijete! Ama jok! Najglasni-
ji, najgrlatiji! Samo što zid niste provali.
Klipani jedni!”, govorio jepovisujući ton

sa svakom novom riječju. Već ga se moglo

čuti i u drugoj učionici, onoj od koje nas
je dijelio zid, u kojoj je izvodio nastavu
do maloprije. Potom je sjeo, stavio ruku

na čelo, othuknuo, ponovo me prostrije-
lio očima, i sasvim mirno rekao: “Sreća ti
je da ti je mama moja školska drugarica”,

a u toj rečenici kao da je bila i latentna
prijetnja da će javiti mami o mojim ne-
stašlucima. Digao je kažiprst te nastavio

sa upozorenjima: “Ne bi bilo uredu da

te prijavim na disciplinsku. Pa i mi smo
išli u gimnaziju. Sta je to u vama pa ste

tako divlji!?!” Naglo je ustao, inače mi-

ran, nenametljiv profesor i zalupio vrata

tako da su prozori zatresli. Ostali smo
šuteći, svako u svom dumanu.

“Autobus je u kvaru!”, došao je Sanel
obavijestivši nas da nećemo moći kući.

“I... Doći će neki drugi?”, upita Elve-

din. “Neće, nemaju ništa u rezervi. Sve

je poslano u Krajinu. Vojska... Tako mi
je rekao stari. Tek večeras, kada razvuku
drugu smjenu... Nećemo biti prije devet

u Olovu”, objašnjavao je Sanel. “A da ti

stari odveze jedan krug za nas prije dru-

ge smjene?”, upitah. “Jah, pa da izgubi
pos’o za sva vremena”, odgovori Sanel.

“Ja ću pješke”, javi se Vahidin. “I ja ću s
tobom”, rekoše Din i Elvedin u jedan glas.

“Sad je deset do jedanaest, tamo smo oko

jedan. Odeš li s nama, Kulo?”, pitao me
Vahidin. Slegnuo sam ramenima. “Teško

s ovim cipelama da mogu prevaliti osam
kilometara, a da me ne nažuljaju. Ostat
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ću!”, rekao sam više folirajući, nego što

je bilo do cipela. Nije mi se pješačila to-

lika dionica. Prva smo smjena, a i otka-

zan je čas likovnog, bolje rečeno historije

likovne umjetnosti. Profesor se nije po-
javio. Izvjesno je, da ćemo se tek večeras

vratiti kući u PaskuႨ倀potom valja klapa-

rati nazad u Olovo. Šta raditi? Bio sam u
Kalesiji, nedavno, ne mogu ljudima stalno

dosađivati. A da odem do Kovačića, Kiši-

ća, posjetiti svoje nastavnike iz osnovne
škole, vidjeti neku raju. Činilo mi se kao

dobro ideja. Lijep je dan.

Došao sam u selo za nešto više od sat.

Vidio sam nastavnicu bosanskog Senu.

Upravo je ulazila u učionicu, samo mi je

mahnula da joj se pridružim. U impro-

viziranim školskim prostorijama zaseo-
ka Kišići odvija se nastava. Dječaci i dje-

vojčice koju godinu mlađi od mene. Nije

stigla ni da me predstavi, odjednom ulazi

direktorica i izvodi nastavnicu. Prekida

se čas. Djeci je drago, komešaju se. Mirno

je. Topao je oktobarski dan, kao stvoren

za igru, fudbal “na male”, ili “ganju”, ili

bilo šta - sve jc bolje od boravka u po-
drumu, u vlazi.

Ipak, razočarenje! Direktiva je da se

mora u Solun. A tek sam stigao. Moram

natrag. Idemo na mezarje, šehidsko. On-

dje gdje se kopaju vojnici i civili poginu-

li u ratu. Primjećujem mnogo maskirnih

uniformi na dženazi.

Pet je svježe iskopanih raka. Pet je

majki danas zaplakalo. Tišina. Kao da je

sve stalo na trenutak, ptice na krošnjama,

vjetar što njiše grane, koraci i glasovi ljud-

ski. Tek teški pogledi. A onda jezivi zvuk

ilovače dok se odvaja od vrha lopate. Čas

je historije! One koja se ne uči u školskim

klupama! Ne čita u udžbenicima! Krvlju

ispisane historije! Na dženazi je i Mirel.

“Hajde svrati”, govori mi Mirel. Živi
u kući preko puta džamije, u blizini me-
zarja. “Nije običaj”, kažem. “Kakav obi-

čaj, vidiš da je rat. Onda mi niko ne bi

došao”, reče Mirel. Dočekuje me njegova

mama Fadila. “Djeco moja, sreća da ste

još maloljetni. Ako ovako nastavi...”, go-
vori teta Fadila. “Bona, ne gnjavi djecu,

nego pristavi im grah. Vidiš da su glad-

ni”, govori Munib, Mirelov otac.

“Bit će ovoga još. Sloboda se krvlju

plaća!”, reče Munib. “Šta se desilo?”, upi-

tah Muniba. “Borbe oko Sanskog Mosta,
uletjeli su u zasjedu. Ključ, Sanski Most,
Bosanski Petrovac i Bosanska Krupa...

Donji Vakuf, to sam zaboravio. Sve je

vraćeno, oslobođeno. Naši se spremaju na
Bosanski Novi, Prijedor i Banju Luku....

Ako slome Banju Luku, to ti je kraj rata!”,
pričao je Munib. “I šta mislite?”, ponovo
postavih pitanje. “Teško. Treba puno voj-

ske, logistika, brze, pokretne motorizova-
ne jedinice... A mi to nemamo. Hrvatska

vojska je imala, zato su ih i mogli razbiti

tako brzo na Kninu. Ništa prije proljeća,

do tada... sačuvati, utvrditi ovo što smo
oslobodili”, analizirao je situaciju Munib.

Uključili smo radio. Kao

naručen spiker je govorio o

onom što je najaktuelnije,

o pregovorima pod

pokroviteljstvom

Amerikanaca: “Vrlo

je izvjesno da su

pregovori propali.

Bosanskohercegovačka

delegacija nije se mogla

usaglasiti s predstavnicima

srpske strane, u vezi sa

statusom Brčkog...”

Krajina je svakako najbliže Evropi. Za

koji sat i eto te u Austriji”, govorio je Sa-

lih, vidno raspoložen.
Nakon dva sata, krpljenja stolarije, ono-

ga što se moglo prepraviti, dovesti u neki

red - veliki dio posla smo završili - konač-

no smo sjeli da odmorimo. Mati je iznije-

la kahvu. “I šta misliš, Nedžmija, kako će

ovi pregovori završiti?”, upita Salih. “Ne

znam šta bih ti rek’o. Svaki danas smo sve
jači. Otvoreni su putevi. S druge strane,

zima samo što nije počela. U Sarajevu na-
rod pati. Teško je oko ogrijeva. Valja obez-

bijediti tol’ko svijeta. Onaj tunel ko dvi-

je cijevi. Goražde je u okruženju. I ovako

su se jedva održali. Ne znam, nezahvalno

je bilo šta prognozirati”, govorio je djed.

Uključili smo radio. Kao naručen
spiker je govorio o onom što je najaktu-

elnije, o pregovorima pod pokrovitelj-

stvom Amerikanaca: “Vrlo jc izvjesno da

su pregovori propali. Bosanskohercego-

vačka delegacija nije se mogla usaglasi-

ti s predstavnicima srpske strane, u vezi

sa statusom Brčkog. Specijalni izaslanik

američke administracije za Balkan Ric-

hard Holbrook vjerovatno će objaviti ve-
čeras, oko 22h po našem vremenu, da su
okončani pregovori bez dogovora...” Djed

i Salih nisu ništa komentirali, samo su se
gledali onako odsutno, pijuckajući kahvu.

Salih je ostao do kasno, ne toliko zbog

posla, slutio sam da želi sačekati vijesti. Vr-

tio sam radio prijemnik, mogli smo uhva-

titi frekvencije Hrvatskog radija, SRNU

i Radio Bosne i Hercegovine. Nije bilo

Holbrookovog obraćanja. “Nešto se deša-

va. Možda su se predomislili? Svakako je

kasno, pričam svašta! Bit će što biti mora.
Debelo sam zagazio u policijski sat. Ubit

će me Hata”, kazao je čika Salih krenuvši

ka izlazu. Napolju je bila hladna vjetrovita

novembarska noć, nije bilo padavina... ■

II
“Od danas na snagu stupa primirje

na cjelokupnom području Bosne i Her-
cegovine. Delegacija Republike Bosne

i Hercegovine na čelu s predsjednikom

Predsjedništva Republike Bosne i Herce-

govine Alijom Izetbegovićem i premije-

rom Vlade Republike Bosne i Hercego-

vine Harisom Silajdžićom otputovala je

na pregovore u Sjedinjene Američke Dr-

žave...” Sve dostupne radio i TV- stanice

prenijele su tu vijest.

Novembar je. Kiša. Dosadna. Ne mogu
izaći napolje. Ima struje. Na radiju, pri-

mjereno trenutku “Guns N’ Roses”, hit

od prije nekoliko godina November rain.

Malo remek djelo. Čekamo čika Saliha.

Opet neke sitne popravke na stolariji.

Zima će brzo, valjda što bolje zadihtovati

barem spužvom ionako slabe i rastresene

prozore. Kasnio je više od sat.

“Izvinite me. Nisam mogao stići ra-
nije. Došao je jedan od vojnika odozgo s
ratišta. Donio od Nafe pismo i paket na-
mirnica, kaže ubrzo će doći, čim profunk-

cionira saobraćaj. Napatili su se, ali sada

je druga priča. Dolaze konvoji. Dijaspora

masovno, ljudi se nisu vidjeli godinama.
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